
Protokół Nr XVI/08 
z obrad XVI sesji Rady Gminy Brańsk w dniu 11 grudnia 2008 roku 

 
Obradom przewodniczył Ryszard Wietoszko – Przewodniczący Rady Gminy. 
Na stan 15 radnych stwierdził na podstawie listy,  obecność 14 radnych. 
 
Radni obecni: 

1. Sylwester Bobel 
2. Stanisław Cieśluk 
3. Adam Derewońko 
4. Piotr Dołubizno 
5. Franciszek Gawina 
6. Stanisław Gomoliński 
7. Tadeusz Krasowski 
8. Andrzej Kunicki 
9. Grażyna Płonowska 
10. Jan Szmurło 
11. Antoni Szpakowski 
12. Ryszard Wietoszko 
13. Feliks Aleksander Wróblewski 
14. Marek Jankowski 

 
Radni nieobecni - usprawiedliwieni: 
 

1. Leszek Franciszek Radulski 
 
Jako goście zaproszeni w sesji uczestniczyli: 
 

1. Zdzisława Maksymiuk Prezes Zarządu Banku Spółdzielczego w Brańsku 
2. Maciej Bobel  Przedstawiciel PODR w Bielsku Podlaskim 
3. Krzysztof Jaworowski  Wójt Gminy Brańsk 
4. Wojciech Jakubowski  Sekretarz Gminy 
5. Zdzisława Iwańczuk Skarbnik Gminy 
6. Józef Michałowski Dyrektor GZK 
7. Andrzej Uszakiewicz Radca prawny 

 
oraz  sołtysi zgodnie z załączoną listą obecności. 
 
Obrady XVI sesji rozpoczęto modlitwą ”Ojcze Nasz...”. 

 
Ad. 1-2 Przewodniczący Rady Gminy Brańsk Ryszard Wietoszko o godz. 900  dokonał otwarcia 
obrad XVI sesji Rady Gminy, która odbyła się w sali konferencyjnej Gminnego Ośrodka 
Upowszechniania Kultury im. Anny Dernowskiej w Kalnicy oraz na podstawie listy obecności 
stwierdził quorum, tym samym prawomocność podejmowanych uchwał. Powitał przybyłych na 
posiedzenie radnych, zaproszonych gości oraz sołtysów. Przewodniczący Rady poinformował, że 
radni otrzymali w ustawowym terminie w formie pisemnej materiały na sesję z porządkiem obrad i 
projektami uchwał. Zwrócił się o zgłaszanie ewentualnych wniosków i propozycji zmian lub 
poprawek  do porządku. Wobec braku wniosków Przewodniczący Rady odczytał porządek sesji w 
brzmieniu: 

1. Otwarcie obrad i stwierdzenie  quorum. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z obrad XV sesji rady gminy. 
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4. Informacja o działalności wójta w okresie między sesjami. 
5. Podjęcie uchwał Rady Gminy w sprawie: 

a) obniżenia średniej ceny skupu żyta za okres pierwszych trzech kwartałów 2008 roku 
przyjętej do wymiaru podatku rolnego na 2009 rok, 

b) określenia wysokości stawek w podatku od nieruchomości, 
c) stawek podatku od środków transportowych 
d) opłaty od posiadania psów na 2009 rok, 
e) zatwierdzenia taryf dla zbiorczego zaopatrzenia w wodę obowiązujących w Gminnym 

Zakładzie Komunalnym Gminy Brańsk, 
f) zmian w budżecie gminy na 2008 r. 
g) zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy 

Brańsk, 
h) przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego Gminy Brańsk, 
i) przyjęcia planu pracy Komisji Rozwoju Gospodarczego, Oświaty, Budownictwa i 

Transportu na 2009 rok, 
j) przyjęcia planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2009 rok, 
k) rozpatrzenia skargi na Wójta Gminy Brańsk ( złożonej przez P.P. Elżbietę i Franciszka 

Nieroda). 
6. Interpelacje i wnioski radnych. 
7. Odpowiedzi na interpelacje i wnioski radnych. 
8. Sprawy różne. 
9. Zamknięcie obrad. 

 
Ad.3 Przewodniczący Rady Gminy poinformował, iż protokół z obrad XV sesji  Rady Gminy był 
dostępny w biurze obsługi Rady oraz był wyłożony do wglądu przed sesją w dniu dzisiejszym. 
Zwrócił się z pytaniem do radnych czy mają jakieś uwagi do protokołu. Wobec  braku uwag poddał 
pod głosowanie zatwierdzenie protokółu. Rada Gminy głosami 14 – za, przeciwnych – 0, 
wstrzymujących – 0, przyjęła protokół z obrad XV sesji Rady Gminy Brańsk bez odczytywania.  
Ad 4) Wójt Gminy Krzysztof Jaworowski odczytał informację ze swojej działalności między 
sesjami. Radni nie wnosili uwag i zapytań do informacji /informacja w załączeniu do protokołu/. 
W tym punkcie obrad Przewodniczący Rady udzielił głosu przedstawicielowi PODR w Bielsku 
Podlaskim, który przekazał informacje dotyczące programów unijnych z których rolnicy mogą 
korzystać: 
- „Program Modernizacja Gospodarstw Rolnych” – na obecną chwilę wszystkie złożone wnioski 
zostały rozpatrzone są podpisywane umowy, tysiąc ostatnich wniosków uległo poprawkom. Na 
wiosnę Agencja przeprowadzi kolejny nabór wniosków. 
- „Program Różnicowanie Działalności” – środki z tego programu można pozyskiwać max. do 60%  
kosztów netto na pozarolniczą działalność rolniczą np. agroturystykę. 
- „Programy Rolno-Środowiskowe” – dokumentacja do tego programu musi być sporządzona 
najpóźniej na dzień 28 lutego 2009 r. Z tego programu można pozyskać środki w wysokości 360zł 
na 1 ha gruntów ornych. Wnioskodawca musi posiadać przebadane wszystkie działki pod kątem 
zasobności gleby i mieć opracowany „Plan Nawozowy” 
- „Program tzw. „Ptaszkowy” -  z tego programu można pozyskać środki w wysokości 500zł od 
hektara łąki pozostawionej tj. w 5-10%,  - nie koszonej czyli w stanie naturalnym. Co roku ma to 
być inne pozostawione miejsce. 
- „Program Rolnictwo Ekologiczne”- jest to program dotyczący siania poplonów ozimych i 
ścierniskowych w terminie do końca września. Siać można wszystko a nie tylko gorczycę. Nie 
można tylko ruszać tych poplonów do końca lutego. Z tego programu można uzyskać środki w 
wysokości 460zł /ha.  
- „Program dla byłych plantatorów buraka cukrowego” - Krajowy Program Restrukturyzacji 
zawierający działania, których celem jest tworzenie rozwiązań alternatywnych w stosunku do 
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uprawy buraka cukrowego w gminach dotkniętych restrukturyzacją przemysłu cukrowniczego. W 
ramach powyższego Programu będzie można uzyskać pomoc finansową na zakup nowych maszyn i 
urządzeń do produkcji rolnej, w celu zmiany profilu działalności rolniczej na inny niż uprawa 
buraka cukrowego, a także na inwestycje ukierunkowane na przetwarzanie produktów rolnych na 
cele energetyczne.  
Program przeznaczony jest dla plantatorów, którzy całkowicie lub częściowo utracili prawo do 
uprawy i dostawy buraka cukrowego oraz innych podmiotów podejmujących działalność na terenie 
gmin objętych procesem restrukturyzacji. 
- „Program Gospodarstwa Niskotowarowe” – w tym programie była weryfikacja celów pośrednich, 
z tego programu można pozyskać do 15.000zł na zakup jakiejś maszyny rolniczej. 
Pan Maciej Bobel poinformował również:  
   „W związku z okresem zimowym, Powiatowy Zespół Doradztwa Rolniczego zaprasza rolników 
do uczestnictwa w organizowanych szkoleniach. Szczegółowych informacji udzielamy w siedzibie 
Powiatowego Zespołu Doradztwa Rolniczego w Bielsku Podlaskim przy ul. Studziwodzkiej 37 (tel. 
0857302891). Można zgłaszać zapotrzebowanie na takie szkolenia z tygodniowym wyprzedzeniem, 
a my chętnie przyjedziemy do danej wsi i przeprowadzimy szkolenie z tematyki państwa 
interesującej. 

Zajmujemy się organizacja szkoleń z zakresu stosowania środków chemicznych 
opryskiwaczami. Zaświadczenie takie jest ważne przez okres 5 lat i uprawnia do wykonywania 
zabiegów chemicznych środkami ochrony roślin. 

Wykonujemy plany działalności rolnośrodowiskowej na okres 5 lat, zainteresowanych 
zapraszamy do siedziby PZDR, lub podczas dyżurów naszych specjalistów w siedzibie UG Brańsk 
w każdy poniedziałek. W ramach programów rolnośrodowiskowych rolnik chroniąc przyrodę może 
zarabiać pieniądze. Plan rolnośrodowiskowy należy wykonać najpóźniej do końca lutego 2009 
roku.  

Udzielamy szczegółowej informacji dotyczącej Funduszy Strukturalnych na lata 2007-2013. 
Wykonujemy niezbędną dokumentację do tych programów, jednakże uwarunkowane to jest 
terminami ogłaszanych naborów przez AriMR”. 
 
Ad.5a) Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta za okres pierwszych 
trzech kwartałów 2008 roku przyjętej do wymiaru podatku rolnego na 2009 rok 
Wójt Gminy powiedział: … „ustalanie podatków jest tematem trudnym, wiadomo, że sytuacja w 
rolnictwie również jest bardzo trudna. Jednak ludzie w gminie chcą iść do przodu i prowadzić 
inwestycje. Wysokość ustalonych podatków ma wpływ również na przyznawaną gminie subwencję. 
Wójt zaapelował do radnych aby do ustalania podatków podeszli z powagą. W projekcie uchwały 
jest propozycja przyjęcia stawki podatku rolnego w wysokości 52 zł/q, przy górnej stawce 
55,80zł/q. Wójt poddał radnym pod dyskusję przyjęcie stawki podatku rolnego.  
Głos zabrał radny Feliks Wróblewski, który złożył wniosek formalny o obniżenie średniej ceny 
skupu żyta do kwoty 50zł/q. 
Głos zabrał radny Sylwester Bobel, który powiedział …”z tego co mój brat mówił żyto obecnie 
kosztuje 30zł/q, ceny dla rolnika  idą w dół i  nie ma gdzie sprzedawać. Jest tragedia wiadomo jak 
płacą za mleko, jedynie trochę wzrósł żywiec i to tylko przed świętami”.  
Głos zabrał radny Feliks Wróblewski – „panie radny  Bobel,  jeżeli teraz obniżymy podatek do 
35zł/q to później będziemy musieli podnieść prawie o 15%. Za rok może być dużo większy skok 
cenowy”. 
Głos zabrał Wójt Gminy, który  powiedział - …”  ustalając podatki w gminie starajmy się patrzeć 
całościowo na wszystkie stawki podatkowe a nie tylko na jeden rodzaj. Przy znacznym obniżeniu 
podatku rolnego, należałoby wprowadzić podatek od nieruchomości za budynki mieszkalne 
rolników. Na posiedzeniu obu komisji padło pytanie czy rada swego czasu słusznie postąpiła  
zwalniając budynki mieszkalne rolników z podatku od nieruchomości. Jesteśmy jedyną gminą w 
okolicy, która takiego podatku nie pobiera. W innych gminach obniżają podatek rolny z którego  
mają niewielkie wpływy a przyjmują stawki górne w innych podatkach. Wójt poinformował, że 
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gmina Wyszki przyjęła stawkę 50zł/q, gmina  Bielsk  Podlaski 50zł/q a przez te wszystkie lata 
przyjmowała stawkę górną”. 
Wobec braku dalszej dyskusji Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad wnioskiem w 
sprawie przyjęcia stawki podatku rolnego w kwocie 50zł/q. 
Rada Gminy głosami: 13-za, przeciwnych -0, wstrzymującym 1 przyjęła poprawkę do projektu 
uchwały.  
Następnie Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad przyjęciem uchwały łącznie z 
wprowadzoną poprawką.  
Rada Gminy głosami: 14-za, przeciwnych -0, wstrzymującym -0 przyjęła Uchwałę Nr XVI/125/08 
w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta za okres pierwszych trzech kwartałów 2008 
roku przyj ętej do wymiaru podatku rolnego na 2009 rok / uchwała w załączeniu do protokołu/. 
Ad.5b) Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek w podatku od nieruchomości. 
Projekt uchwały łącznie z uzasadnieniem odczytała Pani Skarbnik Zdzisława Iwańczuk. 
Poinformowała, że ustalając podatek od nieruchomości i od środków transportowych przyjęto 
średni ich wzrost o procent inflacji i tak ujęto w projekcie budżetu gminy na 2009 rok.  
Do projektu uchwały uwag nie wniesiono.  
Rada Gminy głosami 14-za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 podjęła Uchwałę Nr XVI/126/08 
w sprawie określenia wysokości stawek w podatku od nieruchomości. /uchwała stanowi załącznik 
do niniejszego protokółu/. 
Ad.5c) Podjęcie uchwały w sprawie stawek podatku od środków transportowych 
Projekt uchwały łącznie z uzasadnieniem odczytała Pani Skarbnik Zdzisława Iwańczuk.  
Do projektu uchwały uwag nie wniesiono.  
Rada Gminy głosami 14-za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 podjęła Uchwałę Nr XVI/127/08 
w sprawie stawek podatku od środków transportowych /uchwała stanowi załącznik do 
niniejszego protokółu/. 
Ad.5d) Podjęcie uchwały w sprawie opłaty od posiadania psów na 2009 rok 
Projekt uchwały łącznie z uzasadnieniem odczytała Pani Skarbnik Zdzisława Iwańczuk.  
Do projektu uchwały uwag nie wniesiono.  
Rada Gminy głosami 14-za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 podjęła Uchwałę Nr XVI/128/08 
w sprawie opłaty od posiadania psów na 2009 rok /uchwała stanowi załącznik do niniejszego 
protokółu/. 
Ad.5e) Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf dla zbiorczego zaopatrzenia w wodę 
obowiązujących w Gminnym Zakładzie Komunalnym Gminy Brańsk 
Projekt uchwały łącznie z uzasadnieniem przedstawił Józef Michałowski Dyrektor GZK. Pan 
dyrektor wstępnie wyliczył cenę wody w wysokości 2zł/m3. Poinformował, że przyjmując taką cenę 
będzie można realizować prawidłowo zadanie dostarczania dobrej jakości wody, prowadzić 
niezbędne remonty w hydroforniach, usuwać awarie oraz wnieść opłaty za korzystanie ze 
środowiska. 
Głos zabrał Wójt Gminy, który powiedział …” dużo radni dyskutowali na komisjach o cenie wody 
na przyszły rok  zaakceptowali stawkę 1,95zł/m3 taką samą jaką wcześniej ja zaaprobowałem w 
projekcie uchwały. Jest to cena, która pozwoli w niezbędnym zakresie zrealizować zadania ujęte w 
projekcie budżetu. O jakość wody musimy dbać jak również w dalszym ciągu remontować 
hydrofornie, wymieniać złoża filtracyjne i liczniki. Ponadto dyrektor został zobowiązany do 
zakupienia 2 lub co najmniej jednego agregatu prądotwórczego, który sam będzie się włączał przy 
braku zasilania elektrycznego z sieci. Biorąc pod uwagę cenę wody w sąsiednich gminach w Rudce 
2,15zł + VAT, w mieście Brańsk również 2,15zł +VAT obowiązującą w bieżącym roku uważam, że 
stawka 1,95zł nie jest stawką wygórowaną  i proszę abyście Państwo ją zaakceptowali.  
Głos zabrał dyrektor GZK, który powiedział …” tyle się słyszy w radio , w telewizji, że raz w 
jednym raz w drugim wodociągu w kraju w wodzie pojawiły się jakieś bakterie.  Takich 
przypadków u nas nie było, pijemy dobrej jakości wodę.” 
Radny Bobel zasugerował, że może pozostawić cenę wody zaproponowaną na początku przez 
dyrektora w wysokości 2zł/m3”. 



5 
 

Głos zabrał radca prawny, który poinformował, że radni nie mogą zmieniać ceny wody ustalonej 
przez dyrektora GZK i Wójta a jedynie ją zaakceptować bądź nie. Projekt uchwały przewiduje 
stawkę 1,95zł + 7% VAT i radni są zobowiązani ją zaakceptować bądź nie. 
Głos zabrał wójt gminy …”  radni nie mogą ustalać ceny wody, a jedynie dyskutować czy dyrektor 
prawidłowo, uczciwie koszty dostarczenia wody przedstawił. Należy również pamiętać, że nikt za 
nikogo płacić nie będzie.  Dyrektor musi dopilnować aby nie było kradzieży i dużych ubytków 
wody, a wówczas i cena wody będzie niższa. Mieszkańcy  przypadki kradzieży wody, lub przecieki 
natychmiast powinni zgłaszać do dyrektora w celu ich wyeliminowania. Wszyscy musimy 
oszczędnie wodą gospodarować, szukać tanich rozwiązań jej dostarczania”. 
Sołtys wsi Pruszanka Stara zapytał czy musi wzrosnąć opłata stała za liczniki?  
Odpowiedzi udzielił wójt gminy,  …”poinformował, że wodomierze co jakiś czas trzeba wymieniać 
dlatego też opłata stała między innymi idzie na zakup nowych wodomierzy”.    
Do projektu uchwały uwag nie wniesiono.  
Rada Gminy głosami 13-za, przeciwnych -0, wstrzymujących -1 podjęła Uchwałę Nr XVI/129/08 
w sprawie zatwierdzenia taryf dla zbiorczego zaopatrzenia w wodę obowiązujących w Gminnym 
Zakładzie Komunalnym Gminy Brańsk /uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokółu/. 
 
Przewodniczący Rady Gminy zarządził 5 minutową przerwę w obradach od godz. 1110 do 1115. 
O godz. 1115 Przewodniczący  Rady Gminy wznowił obrady. Stan 14 radnych na soli obrad. 
 
Ad.5f)  Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2008 r. 
Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem przedstawiła Skarbnik Gminy. Omówiła uchwałę i zmiany 
w załącznikach do niej.  
Do projektu uchwały uwag nie wniesiono. 
Rada Gminy głosami 14-za, przeciwnych -0, wstrzymujących - podjęła Uchwałę Nr XVI/130/08 
w sprawie zmian w budżecie gminy na 2008 r. /uchwała stanowi załącznik do niniejszego 
protokółu/. 
Ad.5g) Podjęcie uchwały w sprawie zmiany studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego gminy Brańsk. Projekt uchwały przedstawił Wójt Gminy, który 
w uzasadnieniu powiedział …”potrzeba dokonania zmiany studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego gminy Brańsk uchwalonego uchwałą Nr XXIX/150/98 Rady 
Gminy Brańsk z dnia 18 czerwca 1998 r., zmienionego uchwałą Nr XIII/96/08 Rady Gminy Brańsk 
z dnia 12 sierpnia 2008 r. wynika z konieczności wprowadzenia do miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego gminy inwestycji zgłoszonej przez właściciela nieruchomości 
oraz potrzeby budowy w gminie kompleksu sportowego „Orlik”. Wymóg zgodności planu 
miejscowego ze studium wynika z art. 20, ust. 1 ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu 
przestrzennym. Aktualne studium nie daje możliwości realizacji wyżej wymienionych inwestycji. 
Do projektu uchwały uwag nie wniesiono. 
Rada Gminy głosami 14-za, przeciwnych -0, wstrzymujących - podjęła Uchwałę Nr XVI/131/08 
w sprawie zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy 
Brańsk. /uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokółu/. 
Ad.5h) Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Brańsk  
Projekt uchwały przedstawił Wójt Gminy, który w uzasadnieniu powiedział …”potrzeba 
dokonania zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy Brańsk 
uchwalonego uchwałą Nr VIII/53/03 Rady Gminy Brańsk z dnia 30 października 2003 r. (Dz. 
Urz. Woj. Podl. Nr 120, poz. 2229, z późn. zm.), wynika ze złożonego wniosku właściciela 
nieruchomości, który zamierza realizować swoje cele inwestycyjne na terenie gruntów wsi 
Kiersnówek, polegające na usługach sportu i rekreacji, a także z zamierzeń gminy ewentualnie 
budowy kompleksu sportowego „Orlik”. 

Realizacja zamierzeń inwestycyjnych przyczyni się do rozwoju gospodarczego gminy. 
Zgodnie z art. 14 ust. 5 ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym wykonana 
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została analiza zasadności przystąpienia do sporządzenia przedmiotowej zmiany planu i 
stopnia zgodności przewidywanych rozwiązań z ustaleniami studium uwarunkowań i 
kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Brańsk Nr XXIX/150/98 Rady Gminy 
Brańsk z dnia 18 czerwca 1998 r., zmienionego uchwałą Nr XIII/96/08 Rady Gminy Brańsk 
z dnia 12 sierpnia 2008 r. 

Przewidywana zmiana planu jest niezgodna ze studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego gminy Brańsk, w związku z tympierwsza podjęta została 
uchwała Rady Gminy Brańsk z dnia 11 grudnia 2008 r. w sprawie przystąpienia do 
sporządzenia zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego 
gminy Brańsk. Zmiana studium będzie dokonana przed zmianą planu miejscowego aby 
doprowadzić do zgodności planu ze studium, czego wymaga art. 20 ust. 1 ustawy o 
planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym. 
Do projektu uchwały uwag nie wniesiono. 
Rada Gminy głosami 14-za, przeciwnych -0, wstrzymujących - podjęła Uchwałę Nr XVI/132/08 
w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego Gminy Brańsk /uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokółu/. 
Ad.5i)   Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Rozwoju Gospodarczego, 
Oświaty, Budownictwa i Transportu na 2009 rok 
Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem przedstawił sekretarz gminy. 
Do projektu uchwały uwag nie wniesiono. 
Rada Gminy głosami 14-za, przeciwnych -0, wstrzymujących - podjęła Uchwałę Nr XVI/133/08 
w sprawie przyj ęcia planu pracy Komisji Rozwoju Gospodarczego, Oświaty, Budownictwa i 
Transportu na 2009 rok /uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokółu/. 
Ad.5j)   Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2009 rok 
Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem przedstawił sekretarz gminy. 
Do projektu uchwały uwag nie wniesiono. 
Rada Gminy głosami 14-za, przeciwnych -0, wstrzymujących - podjęła Uchwałę Nr XVI/134/08 
w sprawie przyj ęcia planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2009 rok. /uchwała stanowi załącznik 
do niniejszego protokółu/. 
Ad.5k)   Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Wójta Gminy Brańsk 
Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem przedstawił sekretarz gminy. 
Głos zabrał Wójt Gminy, który między innymi powiedział …” sprawa postawienia słupa nadal nie 
jest zakończona. Firma, która ma ten słup postawić w pasie drogowym drogi gminnej pod eskortą 
policji i firmy ochroniarskiej podjęła się kolejnej próby jego ustawienia ale bez skutku. W treści 
decyzji wydanych na pozwolenie na budowę przez Starostę Bielskiego i Wojewodę Podlaskiego w 
powyższej sprawie, wyraźnie mówiły, że skarżący nie byli stroną w toczącym się postępowaniu.  
Ponadto Państwo Nieroda, w momencie projektowania linii energetycznej nie mieli zgłoszenia w 
Starostwie na postawienie płotu, tylko takiego zgłoszenia dokonali, kiedy zobaczyli, że w tym 
miejscu jest projektowany słup. Do dzisiaj nie mają pozwolenia z gminy na usytuowanie wjazdu w 
tym miejscu. Skarżący na całej długości swojej działki mogli zaprojektować bramy co nie znaczy, 
że w tych miejscach mogą wyjeżdżać na drogę, gdyż w bliskiej odległości jest krzyżówka. Nikt nie 
chce skarżącym przeszkadzać ale wszystkich obowiązują przepisy i dobro ogólne. Wieś musi mieć 
światło. Miejscowość Burchaty jest zasilana z dwóch stron.  Państwo Nieroda są konfliktowi i 
mieszają się we wszystkie sprawy występujące we wsi – skarżą każdą decyzję”. 
Do projektu uchwały uwag nie wniesiono. 
Rada Gminy głosami 14-za, przeciwnych -0, wstrzymujących - podjęła Uchwałę Nr XVI/135/08 
w sprawie rozpatrzenia skargi na Wójta Gminy Brańsk /uchwała stanowi załącznik do 
niniejszego protokółu/. 
Ad.6)  Brak interpelacji i wniosków radnych. 
Ad.7)  Nie udzielano odpowiedzi ze względu na brak interpelacji i wniosków radnych. 
Ad.8)  Sprawy różne: 
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� Radny Pan Bobel zapytał czy działka pod boisko ORLIK została już zakupiona? 
- Odpowiedzi udzielił Wójt Gminy, który powiedział …” plac pod boisko jeszcze nie jest kupiony , 
wstępnie został tylko sporządzony protokół uzgodnień. W obecnej chwili jest prowadzony podział 
działki. Zanim przystąpię do kupna muszę mieć pewność, że na tym terenie jest możliwość 
zasilania energetycznego i działka nadaje się pod budowę tak dużego obiektu. Co do ceny była 
możliwość negocjacji. Sprzedający początkowo chciał 60 tys. później zszedł na 40 tys. ja zaś 
proponowałem 35 tys. Myślę, że dla 5 tys. nie będziemy zrywać uzgodnień zwłaszcza, że radni 
uznali teren za odpowiedni pod tę inwestycję” . Radni jednogłośnie zaakceptowali ostateczną kwotą 
za działkę w wysokości 40 tys. zł.  Na prośbę wójta zapisano w protokole iż radni  wyrażają zgodę 
na zapłacenie 40 tys. za działkę pod budowę boiska „ORLIK” by w przyszłości nie było żdnej 
dyskusji.  

� Wójt Gminy poinformował, iż gmina Brańsk zajęła III miejsce w województwie pod 
względem wykorzystania środków unijnych na inwestycje w latach 2004-2006. 

� Wójt Gminy poinformował, że w ubiegłym tygodniu został zakupiony i przyprowadzony 
nowy autobus szkolny. Część środków na niego pozyskano z PFRON a część musiała 
sfinansować gmina, gdyż takie były warunki umowy. 

� Wójt Gminy poinformował, że do Urzędu Marszałkowskiego zostało złożone odwołanie 
dotyczące oceny naszego wniosku na budowę drogi Domanowo - Pietraszki – Glinnik, który 
otrzymał naszym zdaniem za mało punktów. Mamy nadzieję, że to odwołanie zostanie 
rozpatrzone pozytywnie. 

� Wójt Gminy poinformował, że do urzędu gminy zgłosiła się firma z Warszawy, w sprawie 
budowy na naszym terenie „Biogazowni”. Padła propozycja aby „Biogazownia” powstała 
przy jednym z większych gospodarstw wytwarzającym dużo ścieków gospodarczych, a do 
której okoliczni rolnicy przywoziliby odchody ze swoich gospodarstw. „Biogazownia” 
przyjęła by również odchody ze wszystkich zakładów masarskich.  Przedstawiciele firmy 
zapewniali, że urządzenia w „Biogazowni” posiadają niezbędne certyfikaty i są bezpieczne 
dla środowiska.  Wójt powiedział, że sprawie należy przyjrzeć się wnikliwiej. 

� Wójt Gminy poinformował, że również jest zainteresowanie budową wiatraków 
wytwarzających energię elektryczną na terenie naszej gminy. Po wstępnych oględzinach w 
terenie uznano, iż ewentualnie można je postawić w okolicach Kiersnowa, Kiersnówka, 
Burchat. 

� Wójt Gminy poinformował, że po świętach z urzędu zostanie dokonany spis dla potrzeb 
gminy ilości azbestu, każdy powinien zgłosić i podpisać posiadaną ilość w swoim 
gospodarstwie, spis czy każde gospodarstwo domowe posiada podpisaną umowę na odbiór 
śmieci, spis psów w każdym gospodarstwie z podziałem na rasy. Wójt chce aby przy tej 
okazji  spisać informacje o pomocy ludziom narodowości żydowskiej lub innej narodowości 
w celu spisania książki dla przyszłych pokoleń. 

� Wójt Gminy poinformował, że wystąpił do Burmistrza Miasta Brańsk z propozycją 
zakupienia sortownika do odpadów aby można było jak najwięcej posegregowanych śmieci 
wywieźć poza teren gminy. Jednak propozycja wójta spotkała się z odmową Burmistrza 
Miasta Brańsk, który powiedział, że ma swoje wysypisko i nie jest zainteresowany. 

� Wójt Gminy poinformował, że w dniu dzisiejszym o godz. 1300 jest poświęcenie mostu na 
rzece Nurzec w Brańsku. Kiedy były problemy z objazdami Burmistrz kierował ludzi do 
wójta, gmina dała żwir, piach i płyty z budynku Szkoły w Domanowie. Natomiast na 
poświęcenie mostu nikt z gminy Brańsk nie został zaproszony. 

� W związku z tym, iż jest to sesja przed świętami wójt złożył życzenia radosnych, 
spokojnych Świąt Bożego Narodzenia w gronie rodzinnym. 

� Pani Prezes Zarządu Banku Spółdzielczego w Brańsku podziękowała za zaproszenie na 
dzisiejszą sesję, pogratulowała osiągnięć w mijającym roku i zajęcia III miejsca w 
województwie w  wykorzystaniu  środków unijnych.  
Zdementowała plotkę, że Bank w Brańsku komuś zajął ciągniki na poczet niespłaconego 
kredytu. Poinformowała, że na dzień dzisiejszy Bank nie prowadzi postępowań wobec 
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dłużników.  
 
 

Ad. 9 Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy o godz. 1215  zamknął 
obrady XVI sesji Rady Gminy. Obrady zakończyły się modlitwą ,,Pod Twoją Obronę.....’’                                                                                          
Na tym protokół zakończono i podpisano: 
 
Protokolant:                  Przewodniczący Rady Gminy Brańsk 
 
Alina Adamczyk              Ryszard Wietoszko 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


